
 

Innspill til Tiltaksplan Villrein – Områdene Rondane og Snøhetta! 
 

Reinen i Rondane og Snøhetta villreinområde trenger at vi finner gode, helhetlige tiltak, og 

ikke at den enkelte kommune ser på hvilke tiltak den kan ‘akseptere’. Det ligger også en klar 

forventing til at når vi pålegges de evt vedtatte tiltakene, at de berørte lokale parter ikke vil 

lide økonomisk og at lokale arbeidsplasser ikke går tapt.  

Lokalt landbruk, nærings- og reiseliv henter store deler av sin virksomhet fra de ressursene 

Nasjonalparken gir, og de er ikke utfordringen her- heller en del av løsningen. Enhver 

arbeidsplass i Dovre er viktig, og vi har derfor ingen å ofre for de evt tiltakene som kommer. 

Det må derfor erstattes dersom lokale arbeidsplasser går tapt for tiltakene.  

Dovre Kommune ønsker derfor å være en aktiv deltager i arbeidet med å løse mulighetene/ 

utfordringene som kommer ifbm tiltakene, og ønsker derfor ha en politisk valgt deltager i det 

videre arbeidet.  

 

 

Felles: 

• Landbruket har tidligere gitt mye til sameksistens både med Villrein og rovdyr. Denne 

næringa må derfor beholde sine rettigheter til fjell, beite og næring som idag.  

• Det bør utredes en ny organisering av villreinforvaltninga, f.eks med ei ny ordning for 

hvem som skal sitte i Nasjonalparkstyret og forvalte nasjonalparkens verneforskrifter. 

Eks er Skottland som har en 3-delt fordeling av Nasjonalparkstyret- 1/3 er parti 

folkevalgte, 1/3 er fagansvarlige, 1/3 er engasjerte innbyggere fra berørte kommuner 

som stiller seg disponible til å velges inn. Denne type organisering vil se forvaltning 

og verneforskrifter i sammenheng med lokalt nærings- og reiseliv.  

• Dialog med beitenæring for tilrettelegging av saltplasser.  

• Verdiskapning av fjella våre skal være lokal i kommunene som grenser mot 

Nasjonalparkene.  

• SNO må få direkte instruks om å undersøke kadaver av Villrein 

• Rovdyr må ned på bestandsmålet. 

• Færre jegere, og heller flere kort pr jeger. Jakt bør tildeles kun lokale jegere. Og det 

må ikke være tillat å selge villreinkort til høystbydende.  

• Kvoteberegninger må taes utifra forvaltning og avlshensyn av stammene. (Virker mot 

sin hensikt å skyte ut kalv og simler i godt hold, og beholde storbukk. Fra annen avl 

vet vi at ungbukk gjør like gode resultater som de "gamle", og er minst like virile.) 

• Kalvkort blir brukt som et virkemiddel for å få inn mer penger på salg av kort, det 

gamles på at det ikke blir felt kalv. Dette må stoppes og heller at en får støtte til drift 

av eks Fjellstyret på andre måter. En vet heller ikke kjønn på kalven før den avlives, 

og det er heller ikke de "skrøpligste" kalvene som blir tatt ut.  

• Stopp av salg av hyttetomter i randsoner.  

• Det må tilrettelegges for sykkelturisme i randsone til Nasjonalpark, fremfor å sykle 

gjennom.  

• Dovre Kommune får statlige midler til å gjennomføre en omstilling i Reise- og 

næringsliv. Den vil bidra til å opprettholde sysselsetting og verdiskaping i Dovre.  

 

 

 

Snøhetta:  

• Færre tilbydere av moskusguiding (alle tilbydere skal ha lokal tilknytning) 



• Forslag om å legge ned Reinheim og Snøheim, iht opprinnelig verneplan for Snøhetta.  

• Reduksjon i tidsrommet hvor busser kjører inn til Snøheim, evt kutte den dersom 

hyttene blir lagt ned.  

• Reduksjon i tidsrommet Moskusløypa er tilgjengelig. Eks medio juli-oktober  

• Vurdere om moskusstammen er for stor, evt om det må taes ut flere okser om 

høst/vinter for å hindre at de støtes ut og skaper uro- 

• Opphold i jakten noen år for å se om det har effekt på slakte/ kalv vekt.  

 

Rondane: 

• For å sikre leveområdene for villreinen på kort sikt, støtter jeg styret i 

Grimsdalsvegen, som er villige til å se på både åpningstider for vegen og strengere 

rammer for sykkelturisme og utøvelse av jakt. Dette fordrer at bygdafolk i Folldal og 

Dovre beholder sine ferdsel- og beite muligheter som idag. 

• Støtter forslaget om en hovedsti gjennom Rondane  

• Lokale turisthytter må bestå fremfor eksterne, kommersielle hytter.  
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